
PROTOKÓŁ nr LXXX/2023 

Z LXXX SESJI RADY MIEJSKIEJ SIERPCA 

z dnia 31 maja 2023 roku. 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Obrady LXXX sesji Rady Miejskiej Sierpca VIII kadencji otworzył o godz. 11:00 

Przewodniczący Rady Miejskiej Sierpca, p. Dariusz Malanowski, stwierdzając 

jednocześnie quorum uprawniające Radę do podejmowania uchwał – załącznik 

nr 1, a zakończone zostało o godz. 14:40 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 9 członków. 

Obecni: 

1. Artur Dariusz Balcerowski 

2. Zbigniew Długokęcki 

3. Waldemar Frydrychowicz 

4. Barbara Gil 

5. Paweł Michał Grabowski 

6. Sławomir Wojciech Jaworowski 

7. Krzysztof Kacperski 

8. Dariusz Malanowski 

9. Maciej Malanowski 

10. Krzysztof Rudowski 

11. Piotr Łukasz Rzeszotarski 

12. Wojciech Andrzej Skorłutowski 

13. Krzysztof Skrzyński 

14. Jerzy Zbigniew Stachurski 

15. Joanna Marta Szewczykowska 

W tym miejscu Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, oddał głos Dyrektor I PSP  

w Sierpcu, p. D. Żuławnik, która, w imieniu Rady Pedagogicznej, uczniów i rodziców, 

zaprosiła na doroczny Piknik Rodzinny, który odbędzie się 7 czerwca, w godz. 10:00 – 

12:00, w parku przy ul. Dworcowej. 

2. Przyjęcie dziennego porządku obrad. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku 

obrad. Żadne uwagi nie zostały zgłoszone więc po jego odczytaniu Przewodniczący 

poddał dzienny porządek obrad pod głosowanie. 

 Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie dziennego porządku obrad. 

Rada w Głosowaniu: 9 – „za”, 0- „przeciw”, 0 – wstrzym. się – przyjęła dzienny 

porządek obrad – załącznik nr 2 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 



 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Barbara Gil, Sławomir Wojciech 

Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, 

Krzysztof Skrzyński, Jerzy Zbigniew Stachurski 

NIEOBECNI (6) 

Waldemar Frydrychowicz, Paweł Michał Grabowski, Maciej Malanowski, Krzysztof 

Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Joanna Marta Szewczykowska 

3. Przyjęcie protokołu z LXXVII, LXXVIII, LXXIX sesji RM. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, poinformował, że protokoły z LXXVII, LXXVIII, 

LXXIX sesji RM znajdują się w Biurze Rady i jeśli do końca sesji nie zostaną zgłoszone do 

nich uwagi, protokoły zostaną przyjęte. 

 4. Informacje i komunikaty przewodniczącego Rady, przewodniczących Komisji oraz 

przewodniczących Klubów Radnych. 

Jako pierwszy głos zabrał Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, odczytując 

życzenia z okazji Dnia Samorządowca przekazane przez społeczność Szkoły 

Podstawowej nr 3. Przewodniczący Klubu Radnych „Dla Przyszłości Sierpca”,  

p. A. Balcerowski, przedstawił działania Klubu, jakie zostały podjęte w ostatnim 

okresie, jak również poinformował o planach, które będą realizowane w najbliższym 

czasie. Jako jedno z najważniejszych wydarzeń wymienił posiedzenie pierwszej 

Młodzieżowej Rady Miejskiej Sierpca, które odbyło się 10 maja. Następnie  

p. Balcerowski głos zabrał, jako Wiceprzewodniczący Komisji Skarg, informując, iż do 

Komisji wpłynęły 3 pisma, które zostały sklasyfikowane jako petycje i będą 

rozpatrywane w najbliższym czasie zgodnie  z obowiązującymi przepisanymi 

dotyczącymi petycji. Na temat prac Komisji Budżetu podczas jej posiedzenia w dniu 

26 maja br. informacji udzielił Przewodniczący komisji, p. K. Kacperski. 

Przewodnicząca Klubu Radnych „Sierpczanie”, p. B. Gil, poinformowała, że razem  

z Radnym, p. S. Jaworowskim, oraz Radnym, p. J. Stachurskim, telefonicznie 

porozumiewali się w sprawie projektów uchwał na sesje RM oraz postanowili czynnie  

i bardzo aktywnie uczestniczyć w sesji. 

 5. Sprawozdanie Burmistrza o pracy między sesjami. 

Burmistrz Miasta, p. J. Perzyński, przedstawił sprawozdanie za okres od 22 kwietnia 

2023 r. do 26 maja 2023 r. -  załącznik nr 3 

 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

 Radna, p. B. Gil, odczytała sprawy zgłoszone przez mieszkańców Sierpca, które 

zostały zawarte w jednej, złożonej w formie pisemnej, interpelacji -  załącznik nr 4. 

Radny, p. S. Jaworowski, zadał pytanie w kwestii nowego śladu drogi S10 i jej zjazdów 

w stronę Sierpca, czy będzie też tamtędy mógł przejeżdżać ciężki sprzęt, bo są 

ograniczenia, co do tonażu pojazdów.  

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Burmistrz udzielił odpowiedzi na część interpelacji a na pozostałe pytania odpowie 

na piśmie. Jeśli chodzi o ograniczenia tonażowe, to mają one na celu 



wyprowadzenie ruchu z Sierpca i z przepraw mostowych Sierpca, ale istnieje duże 

prawdopodobieństwo, że nowa przeprawa mostowa i obwodnica spowoduje , że 

ten ruch będzie się odbywał tymi drogami. Ad vocem Radny, p. K. Skrzyński, zabrał 

głos w sprawie terminu Osiedlowego Dnia Dziecka, które organizował Zarząd Osiedla 

nr 7. 

 8. Uchwała RM ws. ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Miasto Sierpc publicznych 

przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, słowem wstępu nadmienił, iż nad projektem 

uchwały obradowała i pozytywnie go zaopiniowała, Komisja Oświaty na 

posiedzeniu w dniu 25 maja br. Następnie oddał głos Naczelnikowi WOK,  

p. M. Zdrojewskiemu, który wyjaśnił, iż ustalenie wysokości opłaty za korzystanie  

z wychowania przedszkolnego dotyczy godzin dodatkowych, przekraczających 

wymiar 5 godzin. Podniesienie tej opłaty do kwoty 1,30 zł za godzinę wynika  

z kolejnej waloryzacji dokonanej przez ministra edukacji i nauki, która nastąpiła w 

dniu 1 marca br. Dodał, iż projekt uchwały został skierowany do dyrekcji i rad 

pedagogicznych poszczególnych jednostek oświatowych i wszędzie uzyskał 

pozytywną opinię. Radna, p. B. Gil, zapytała, czy dzieci korzystały z takich 

odpłatnych godzin w przedszkolach w Sierpcu. Pan Zdrojewski odpowiedział, że tak, 

jak najbardziej korzystali. Na poziomie stycznia ubiegłego roku wykorzystanych było 

16 300 godzin w łącznie 25 oddziałach. 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Miasto Sierpc publicznych 

przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych. 

Rada w glosowaniu: 9 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – wstrzym. się – podjęła Uchwałę  

nr 654/LXXX/2023 RM ws. ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Miasto Sierpc publicznych 

przedszkolach i oddziałach przedszkolnych w szkołach podstawowych –  

 załącznik nr 5 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Barbara Gil, Sławomir Wojciech 

Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, 

Krzysztof Skrzyński, Jerzy Zbigniew Stachurski 

NIEOBECNI (6) 

Waldemar Frydrychowicz, Paweł Michał Grabowski, Maciej Malanowski, Krzysztof 

Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Joanna Marta Szewczykowska 

9. Uchwała RM ws. sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego. 

Informacji na temat tego projektu uchwały udzielił Burmistrz, p. J. Perzyński, 

wyjaśniając, iż sprzedaż ta dotyczy trzech działek, które tworzą jedną całość  

o powierzchni 900 m, położoną przy ul. Żeromskiego. 



 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego. 

Rada w glosowaniu: 9 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – wstrzym. się – podjęła Uchwałę  

nr 655/LXXX/2023 RM ws. sprzedaży nieruchomości w drodze przetargu ustnego 

nieograniczonego – załącznik nr 6 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Barbara Gil, Sławomir Wojciech 

Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, 

Krzysztof Skrzyński, Jerzy Zbigniew Stachurski 

NIEOBECNI (6) 

Waldemar Frydrychowicz, Paweł Michał Grabowski, Maciej Malanowski, Krzysztof 

Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Joanna Marta Szewczykowska 

10. Uchwała RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2023 rok. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, o zreferowanie projektu uchwały poprosił 

Skarbnik, p. K. Joniak, która poinformowała o najważniejszych wprowadzonych  

w niej zmianach, m.in. kwocie dofinansowania na przebudowę drogi ul. Batalionów 

Chłopskich w wysokości 511 066,37 zł, w ślad za czym nastąpiła zmiana w załączniku 

wydatków majątkowych pokazująca wartość całego zadania przekraczająca  

1 mln zł. Radna, p. B. Gil, dopytała o wydatki na placówki oświatowe z załącznika  

nr 4 i zapytała, czy zmiany w załączniku nr 6, których jest dużo, czy to jest na tej 

samej zasadzie, co w załączniku nr 4, czy to jest zupełnie coś innego. Skarbnik 

wyjaśniła, że załącznik nr 6, są to wydatki majątkowe na 2023 r. i zmiany, o których 

wcześniej była mowa występują tylko w kolumnie „zmiana”, które ponownie 

przytoczyła. Radna dopytała jeszcze o wydatki w formie dotacji. Pani Joniak 

wyjaśniła, że kwota 37 594 zł, nie zmienia się i jest dotacją dla Powiatu Sierpeckiego, 

która jest wprowadzona od początku roku, ponieważ została podpisana umowa  

z Powiatem Sierpeckim. Poprzez zrealizowanie zadania tą dotację miasto przekaże 

powiatowi, po rozliczeniu i wystawieniu stosownej noty przez Powiat Sierpecki. 

Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2023 rok..  

Rada w glosowaniu: 9 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – wstrzym. się – podjęła Uchwałę  

nr 656/LXXX/2023 RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2023 rok – załącznik nr 7 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (9) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Barbara Gil, Sławomir Wojciech 

Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, 

Krzysztof Skrzyński, Jerzy Zbigniew Stachurski 

NIEOBECNI (6) 



Waldemar Frydrychowicz, Paweł Michał Grabowski, Maciej Malanowski, Krzysztof 

Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Joanna Marta Szewczykowska 

11. Uchwała RM ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sierpca na lata 2023 – 

2029. 

W tym punkcie Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, również poprosił Skarbnik,  

p. K. Joniak, o krótkie informacje na temat projektu uchwały, która poinformowała, 

że wszystkie kwoty podjęte w uchwale w poprzednim punkcie, w uchwale 

budżetowej, zostają wprowadzone w formie tabelarycznej, czyli następuje 

aktualizacja dochodów i wydatków. Zostaje również wprowadzone zadanie 

realizowane wspólnie z Marszałkiem Województwa Mazowieckiego, czyli program, 

poprzez który miasto otrzymuje sprzęt komputerowy i oprogramowanie, to jest kwota 

16 666,19 zł. Pozostałe zadania nie ulegają zmianie, pozostają w tej samej kwocie, 

jak do tej pory. 

 Głosowano w sprawie: 

Uchwała RM ws. Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Sierpca na lata 2023 – 

2029. 

Rada w glosowaniu: 8 – „za”, 0 - „przeciw”, 0 – wstrzym. się – podjęła Uchwałę  

nr 657/LXXX/2023 RM ws. zmian uchwały budżetowej na 2023 rok – załącznik nr 8 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Barbara Gil, Sławomir Wojciech 

Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, 

Krzysztof Skrzyński 

BRAK GŁOSU (1) 

Jerzy Zbigniew Stachurski 

NIEOBECNI (6) 

Waldemar Frydrychowicz, Paweł Michał Grabowski, Maciej Malanowski, Krzysztof 

Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Joanna Marta Szewczykowska 

12. Przyjęcie Raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, poprosił o głos Pełnomocnika Burmistrza  

ds. Realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii p. Grzegorza Żelasko, który 

przedstawił Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Sierpca  

za 2022 rok. Radna, p, B. Gil, zapytała, czy liczba osób zapisanych do świetlicy 

środowiskowej jest stała, czy płynna. Czy jest prowadzona dokumentacja na to 

wszystko, co zostało wydatkowane. Gdzie zostały rozprowadzone ulotki 

profilaktyczne, do kogo one trafiły, czy programy profilaktyczne przedstawiane 

młodzieży były bardzo dobre, czy młodzież z nich skorzystała, czy są na to jakieś 

wymierne badania. Zapytała, czy w Sierpcu prowadzone były badania w zakresie 

koniecznych oddziaływań profilaktycznych. Czy w Sierpcu badano prace w 

sklepach, w punktach sprzedaży alkoholu. Czy w Sierpcu badano, sprawdzano, czy 



ilość punktów sprzedaży alkoholu powinna zostać taka sama, czy mniejsza, czy do 

Pełnomocnika wpływały dokumenty w sprawie wydania zezwoleń na sprzedaż 

alkoholu. Czy laptopy przekazane do przedszkoli i do Ośrodka Szkolno – 

Wychowawczego będą wykorzystane do profilaktyki w przedszkolach, czy można 

pójść do któregoś przedszkola i zobaczyć, jaki to jest program. Na czym polegało 

szkolenie przeprowadzone wśród sprzedawców. Czy w szkołach były 

wykorzystywane programy w związku z obniżającym się wiekiem spożywania 

alkoholu i rozpoczęcia pożycia seksualnego. Czy w programach prowadzonych  

w szkołach ponadpodstawowych mówi się o tym, że jeśli dziecko zostanie poczęte 

po alkoholu, to występuje u niego alkoholowy zespół płodu, co jest niezmiernie 

potem trudne. Radna wspomniała też o przedstawieniu teatralnym pt. „Pan 

Niezwykły”, wystawianym w Płocku i czy miasto Sierpc skorzystało z tej okazji, czy 

dzieci i młodzież z Sierpca widziały to przedstawienie. Pan Żelasko odpowiedział, że 

miasto Sierpc nie skorzystało z tego przedstawienia, ponieważ on, jako Pełnomocnik 

Burmistrza ds. RGPPiRPA opiera się na przepisach i rekomendacjach, z których 

najważniejsze są te Krajowego Centrum Przeciwdziałania Uzależnień. Dodał, że 

podczas szkoleń, w których uczestniczył, wszyscy biegli zalecali, aby nie kierować 

dzieci, uczniów na takie spektakle teatralne, ponieważ może przynieść to odwrotne 

skutki. Potwierdził, że rekomendowane programy są w szkołach prowadzone, co 

zostało wyszczególnione w Raporcie. Ulotki, plakaty otrzymywały instytucje szkolne, 

został utworzony kącik profilaktyczny na dworcu PKS, w przychodniach 

specjalistycznych, w Urzędzie Miejskim, w MOPS w Sierpcu i innych instytucjach. Są 

one również rozprowadzane przez Policje i dzielnicowych. Dużo ulotek i gadżetów 

zostało rozprowadzone też wśród mieszkańców podczas obchodów 700-lecia Miasta 

Sierpca. Radny, p. A. Balcerowski, zapytał, czy p. Żelasko mógłby przedstawić 

wnioski z przeprowadzonej kontroli przez Najwyższą Izbę Kontroli w zakresie realizacji 

gminnych programów przeciwdziałania alkoholizmowi. Pan Żelasko odczytał 

informacje o wynikach kontroli ograniczenia spożycia napojów alkoholowych. 

Raport ten pochodzi z 1 lutego 2021 r., z którego wynika, że ponad 90% dorosłych 

Polaków spożywa alkohol, wiąże się to z powstawaniem ponad 60 rodzajów chorób 

 i urazów, co stwierdziła Światowa Organizacja Zdrowia. Alkohol przyczynia się też do 

wzrostu przestępstw, stosowania przemocy, zmniejszonej zdolności do pracy. 

Organizacja ta od lat apeluje również o wprowadzenie lub zaostrzenie 

obowiązujących regulacji prawnych związanych ze sprzedażą alkoholu. Dodał, że 

kontrola wykazała, że gminy podejmując uchwały dotyczące maksymalnej liczby 

zezwoleń na sprzedaż poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych oraz zasad 

usytuowania miejsc ich sprzedaży i podawania, nie uwzględniły ustawowego 

obowiązku podejmowania działań zmierzających do ograniczenia spożycia 

napojów alkoholowych poprzez ograniczenie ich dostępności. Dlatego zwrócono 

uwagę, aby gminy zmniejszały liczbę punktów sprzedaży. Dodał, iż Światowa 

Organizacja Zdrowia określa, że jeden punkt powinien być na 1 000 mieszkańców. 

Pan Żelasko odpowiedział jeszcze na pytanie Radnej Gil odnośnie przeprowadzania 

diagnozy przyznając, że takie diagnozy są przeprowadzane, ponieważ wynika to z 

ustawy o wychowaniu w trzeźwości. Poinformował, że w dniu dzisiejszym otrzymał 

diagnozę problemów społecznych na terenie Gminy Miasta Sierpc. Radna, p. B. Gil, 

nawiązała jeszcze w swojej wypowiedzi do spektaklu „Pan Niezwykły”. Ad vocem 

Burmistrz, p. J. Perzyński, stwierdził, że obaj jego przedmówcy maja poniekąd rację i 

chciałby ich stanowiska do siebie zbliżyć. On również rozmawiał o tym spektaklu z  

p. Żelasko, ale koszty adaptacji tego są ogromne a cena biletu byłaby w granicach 

150 zł, natomiast koszty spektaklu przekroczyłyby kwotę 100 000 zł. Dodał, iż możliwe 

by było uczestnictwo sierpeckich dzieci w spektaklu w Płocku. Pan Żelasko 

potwierdził, iż taka rozmowa była przeprowadzona. 



 Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie Raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii za 2022 rok. 

Rada w głosowaniu:  8 – „za”, 0 – „przeciw’, 0 – wstrzym. się – przyjęła Raport z 

realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Miasta Sierpca za 2022 rok - załącznik nr 10 

Wyniki głosowania 

ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

ZA (8) 

Artur Dariusz Balcerowski, Zbigniew Długokęcki, Barbara Gil, Sławomir Wojciech 

Jaworowski, Krzysztof Kacperski, Dariusz Malanowski, Wojciech Andrzej Skorłutowski, 

Krzysztof Skrzyński 

BRAK GŁOSU (1) 

Jerzy Zbigniew Stachurski 

NIEOBECNI (6) 

Waldemar Frydrychowicz, Paweł Michał Grabowski, Maciej Malanowski, Krzysztof 

Rudowski, Piotr Łukasz Rzeszotarski, Joanna Marta Szewczykowska 

13. Sprawy różne. 

Przewodniczący RM, p. D. Malanowski, w imieniu dyrektora MOSiR w Sierpcu 

przekazał zaproszenie w dniu 6 czerwca br. o godz. 9:30 na Memoriał im.  Ryszarda 

Bramczewskiego oraz na obchody Dnia Dziecka w dniu 1 czerwca na stadionie 

miejskim o godz. 17:00. Złożył tez życzenia z okazji Dnia Samorządowca. 

 14. Zakończenie obrad. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej, p. Dariusz 

Malanowski, zamknął obrady LXXX sesji Rady Miejskiej Sierpca. 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej Sierpca 

Dariusz Malanowski 

Przygotował(a): Biuro Rady 

Inspektor 

Beata Kowalska 


